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Ambasadorka Norveške u Prijedoru 

 

Ambasador Kraljevine Norveške u BiH 

Vibeke Lilo izjavila je u Prijedoru  da će 

Norveška uskoro objaviti konkurse za 

dodjelu sredstava koja mogu unaprijediti 

određene oblasti u životu građana BiH čija 

je ukupna vrijednost pet miliona KM.Ona 

je nakon razgovora sa gradonačelnikom 

Prijedora Markom Pavićem istakla da je 

riječ o dvije vrste fondova za čija će 

sredstva moći aplicirati i organizacije 

civinog društva i organi lokalnih vlasti u 

BiH. 

 

 
 

„Jedan od fondova je namijenjen 

organizacijama  civilnog društva  gdje će 

se sredstvima od 2,5 miliona KM  

finansirati projekti u oblasti nadgledanja  

rada organa vlasti i trošenje sredstava 

javnih fondova i zagovaranje“ kazala je 

Lilo. 

Ona je dodala da je drugi fond , Fond 

ambasade gdje će se moći  prijaviti svi 

zainteresovani , pa i organi lokalne vlasti i 

koji podrazumijeva podršku glavnim  

sektorima kojima se ambasada Norveške  

bavi u BiH,a to su  sektori pravosuđa, 

bezbjednosti, poslovnog razvoja  i civilnog 

društva. 

Gradonačelnik Prijedora Marko Pavić 

izjavio je nakon razgovora da je ovo bila 

prilika da se razgovara i o nastavku 

privredne saradnje budući da u Prijedoru 

već postoje dvije firme koje su na neki 

način osnovane i sredstvima norveške 

vlade. 

„Konstatovali smo da je to dobar način 

saradnje i da trebamo pružiti obostranu 

podršku takvim projektima koji će biti više 

od koristi našim građanima“ kazao je 

Pavić. 

On je naglasio da lokalna vlast u Prijedoru 

pruža podršku radu  Nansen dijalog centra 

koji se finansira  sredstvima iz Norveške. 

„ To su takve vrste aktivnosti  koje su u 

postkonfliktno vrijeme neophodne   jer su 

u funkciji poboljšanja standarda života 

naših građana“ kazao je Pavić. 

On je dodao da je tokom razgovora 

sugerisao i da se Norveška preko ambasade 

zauzme za rješenje određenih pitanja 

međunarodne saradnje BiH, radi  bržeg 

protoka roba iz jedne u drugu zemlju,a što 

je neophodno naročito za vrste djelatnosti 

za koje  je zainteresovan Prijedor , 

prvenstveno u sferi poslovnog i privrednog 

razvoja. 

 

Prijem povodom Dana Republike 

 

Gradonačelnik Prijedora Marko Pavić 

organizovao   je prijem povodom Dana 

Republike za predstavnike Boračke 

organizacije i Organizacije porodica 

zarobljenih i poginulih boraca i nestalih 

civila grada Prijedora , kao i udruženja 

logoraša i rezervnih vojnih starješina. On 

je nakon prijema novinarima rekao  da će 

ova godina u nekim stvarima biti godina 

izazova u Prijedoru, ali da su i gradska 

uprava i ove organizacije sposobne 

suprotstaviti se svim izazovima. "Odgovor 

na sve izazove je istina i budućnost našeg 

grada, dvije najvrijednije stvari koje mi 

njegujemo", istakao je Pavić. 

 On je ocijenio da boračke organizacije i 

danas imaju značajno mjesto ne samo kao 



______________________________________________________Informator____________ 

__________________________________________________________Grad  Prijedor___ 

istorijske kategorije nego i kao kategorije 

koje treba da imaju odlučujući uticaj i u 

stvaranju novih odnosa u Republici 

Srpskoj i u približavnju Republike Srpske 

Evropskoj uniji i u stvaranju prosperitetne 

opštine, grada i Republike. 

 

 
 

 "Mi ćemo i ove i budućih godina nastaviti 

dobru saradnju sa ovim organizacijama i 

nastojati da im pomognemo u rješavanju 

gorućih problema, a od njih očekujemo 

puni doprinos u političkoj stabilnosti i 

podršku najznačajnijim aktivnostima 

gradske uprave", dodao je Pavić. 

Predsjednik Boračke organizacije grada 

Prijedora Radovan Rajilić najavio je skori 

završetak spomen kompleksa Kameni 

cvijet postavljanjem ploče sa 356 imena 

boraca poginulih u Odbrambeno 

otadžbinskom ratu čije porodice danas žive 

u Prijedoru, pored već uklesanih 570 imena 

poginulih boraca koji su u prije rata živjeli 

u Prijedoru. 

 

 
 

Predsjednik Organizacije porodica 

zarobljenih i poginulih boraca i nestalih 

civila grada Prijedora Zdravka Karlica 

izjavila je da boračka udruženja u 

Republici Srpskoj imaju fotografije koje 

svjedoče o zločinima počinjenim nad 

Srbima, ali da im nikad nije palo napamet 

da ih šalju. 

 "Gledajući u medijima kakve čestitke su 

slale bošnjačke organizacije vlastima u 

Republici Srpskoj smatram da se takvim 

gestom ne doprinosi  pomirenju i suživotu 

u Republici Srpskoj i BiH", rekla je 

Karlica novinarima u Prijedoru nakon 

prijema gradonačelnika Marka Pavića u 

povodu Dana Republike. 

 Ona je dodala da se mora pričati o tome 

ko je pobio 22.000 Srba. 

 "Glasno i jasno treba reći da su prve žrtve 

u BiH bili Srbi. Nažalost, izgleda da neki 

zaboravljaju i koriste svaku priliku da 

uruše Republiku Srpsku, a nama koji smo 

učestvovali u koji smo takođe gubitnici u 

ovom ratu prvo i osnovno je Republika 

Srpska, pa onda sve ostalo", poručila je 

Karlica. 

 Delegacije su nakon prijema položile 

vijence na spomenik "Za krst časni" i 

prislužili svijeće u spomen sobi Kameni 

cvijet. 

 

 

Ministarka trgovine i turizma RS u 

posjeti Prijedoru 

 

Ministar trgovine i turizma RS  Maida 

Ibrišagić Hrstić izjavila je novinarima da 

su u program đačkih ekskurzija u RS 

uvršteni Nacionalni park „Kozara“, Eko 

centar „ Ljekarice“ i Ribnjak „ Saničani“ te 

da je i rijeka Una značajan potencijal u 

regiji Prijedor. 
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 "U 2013. godini Ministarstvo trgovine i 

turizma Republike Srpske u saradnji sa 

Turističkom organizacijom grada Prijedora 

i Nacionalnim parkom `Kozara` u razne 

projekte uložilo je 30.000 KM", rekla je 

Ibrišagić-Hrstić. 

 Ona je navela da u segmentu trgovine 

Ministarstvo ima dobru saradnju sa 

udruženjem za zaštitu potrošača "DON" 

kojem je i ove godine, osim režijskih 

troškova, finansiran projekat edukacije 

stanovništva regije Prijedor o zaštiti 

potrošača. 

 "Spremni smo da očuvamo domaću 

proizvodnju i da pomognemo domaćim 

proizvođačima", dodala je Ibrišagić-

Hristić. 

 

 
  

Gradonačelnik Prijedora Marko Pavić 

izjavio je da Prijedor ima i prirodnih i 

ljudskih potencijala za jači razvoj turizma i 

da turizam bude jedna pokretačka 

privredna grana, a ne nešto drugo za šta je 

dosad smatran. 

 "Očekujemo da se u planovima Vlade i 

Ministarstva nađe omladinski centar 

Benkovac na Kozari kao destinacija 

sportskog i omladinskog turizma", rekao je 

Pavić. 

 On je dodao da očekuje da se u časopisu 

"Najbolje iz Srpske" nađe niz proizvoda i 

djelatnosti iz Prijedora, kao što su 

proizvodi keksare "Mira" i fabrike za 

preradu voća "Prijedorčanka". 

 "Oni su zavrijedili da se nađu u tom 

časopisu koji promoviše proizvode iz 

Srpske u svim dijelovima svijeta i putem 

turističkih organizacija i putem 

diplomatsko-konzularnih predstavništava u 

svijetu i stranih ambasada kod nas", dodao 

je Pavić. 

 

Zapošljavanje 

 

Posredstvom Biroa Prijedor u 2.013 godini 

posao je dobilo ukupno 1.783 lica, ili za 

7,4 odsto više nego godinu dana ranije. Na 

kraju prošle godine na evidenciju 

nezaposlenih  koji aktivno traže posao bilo 

je prijavljeno 10.506 lica ili za 12 

procenata manje nego krajem 2.012. 

godine. Dobrim rezultatima u 

zapošljavanju  doprinijele su dijelom i 

podsticajne mjere kako sa republičkog, 

tako i lokalnog nivoa. U ovoj godini, s 

obzirom na sredstva planirana u gradskom 

budžetu za podsticaj zapošljavanja, te 

ponovno vraćanje neoporezivog dijela 

dohotka i izdvajanje sredstava za podsticaj 

izvoza, stvoreni su povoljniji uslovi 

zapošljavanja, i rezultati ne bi smjeli 

izostati, ocijenio je rukovodilac prijedorske 

filijale Zavoda za zapošljavanje Zdravko 

Suvajac.Inače na području prijedorske 

regije posao trenutno traži 17.625 lica, ili 

za 10 posto manje nego krajem 2.012. 

godine. 

 

Svetosavska akademija 

 

Najuspješnijim prosvjetnim radnicima 

grada Prijedora u školskoj 2012/2013. 

godini  dodijeljene su  ''Svetosavske 

povelje'' na tradicionalnoj Svetosavskoj 

akademiji. 
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Nagrađeni su  Milica Tatić socijalni radnik  

Javne ustanove Centar „ Sunce“ , Zoran 

Radinović, profesor fizičkog vaspitanja u 

Mašinskoj školi, Zvonko Paunović 

nastavnik fizičkog vaspitanja u OŠ„ 

Dositej Obradović“ i Vesna Zekanović 

učiteljica u OŠ „ Petar Kočić“. 

"Svetosavske povelje" i novčane nagrade 

dobitnicima je uručio gradonačelnik Marko 

Pavić koji je čestitao krsnu slavu svima 

koji slave Svetog Savu, a posebno 

pozdravio sve prosvjetne radnike koji ovaj 

dan obilježavaju kao školsku slavu. 

 

 
 

 "Svake godine u spomen Svetom Savi 

dodjeljujemo nagrade prosvjetnim 

radnicima na akademiji koja predstavlja 

duhovno biće našeg grada i kojom  na 

prigodan način želimo da se odužimo 

grandioznom djelu Svetog Save i u 

svjetovnom i u duhovnom životu čija nas 

misao treba voditi i dalje u budućnost“ 

kazao je Pavić. 

 

 
 

O liku i djelu Svetog Save besjedio je 

Ranko Pavlović,  kao prošlogodišnji 

dobitnik Književne  nagrade „ Skender 

Kulenović“. On je , govoreći o liku  

najvećeg srpskog prosvetitelja , istakao da 

je  njegov  lik i djelo teško  opisati i 

nabrojati riječima  koje, opet ne bi bile ni 

djelić onoga što čini,  oreol nad glavom 

Svetoga Save. 

 "Sve se svodi na jedno –monah, 

bogougodni isposnik, posvećenik bogu i 

svome narodu koji  je , ne mareći za 

blagostanje, tragao za onim što krijepi dušu 

", kazao je Pavlović u svetosavskoj besjedi. 

U umjetničkom dijelu akademije 

posvećene velikom srpskom prosvetitelju 

učestvovali su članova    hora  Srpskog 

pravoslavnog crkvenog pjevačkog društva 

„Vila“ , a priređen je i mini koncert braće 

Teofilović. 

 

 
 

Svetosavskoj akademiji prethodila je 

projekcija fotografija crkvi brvnara u 

organizaciji Muzeja Kozare, kao i izložba 

fotografija sa  ranijih svetosavskih balova. 

Tradicija svetosavskih duhovnih i 

svjetovnih svečanosti u Prijedoru datira, s 

prekidima, od 1891.godine. 
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